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Remissyttrande över kommunens miljöprogram 2022 -2025 
 
Naturskyddsföreningen i Vaggeryds kommun är glada över att vi fått medverka till 
framtagandet av det kommande miljöprogrammet, och att flera av våra synpunkter och 
åtgärdsförslag har beaktats.   
 
Miljöprogrammet i sin helhet är mycket ambitiöst, och om det följs enligt de stipulerade 
intentionerna, kommer det att innebära ett stort steg framåt för kommunens miljöarbete. 
Det finns dock en del punkter som vi vill kommentera. 
 
På flera ställen i programmet talas det om kommunikation och involvering av 
kommuninvånarna:  
sidan 4 om vägledning och inspiration 
sidan 18 om att göra programmet känt 
sidan 23 om barns och ungas involvering i kommunens miljöarbete. 
För att kommunens miljöprogram ska bli ett levande dokument, känt av invånarna, behövs det  
konkreta planer för hur informationen ska nå ut. 
 
Det är nedslående att notera att utsläppen av växthusgaser i Vaggeryds kommun ligger högt 
över genomsnittet i landet (sidan 10). Det behövs mer kraftfulla åtgärder än att uppmana 
kommuninvånarna att resa kollektivt. En sådan åtgärd är utbyggnaden av biogas, där 
nuvarande takt i arbetet är alldeles för långsam (Åtgärder s 27-29). 
 
När det gäller mål, delmål och strategier för gröna och blåa miljöer, saknar vi helt skrivningar 
om strandskyddet, en ödesfråga när det gäller bevarande av biologisk mångfald i och vid våra 
sjöar och vattendrag. Ett urholkat och försämrat strandskydd riskerar att göra flera vällovliga 
åtgärder verkningslösa. 
 
För Naturskyddsföreningen i Vaggeryds kommun 
Marianne Frick 
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